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Protokół Nr LII/2023 

z sesji Rady Gminy Mszana w dniu 5 czerwca 2023 r. 
Obrady rozpoczęto 5 czerwca 2023 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 17:22 
tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 
Obecni: 

1. Rafał Bura 
2. Roman Bura 
3. Roman Goik 
4. Magdalena Herman 
5. Piotr Kuczera 
6. Marek Liśnikowski 
7. Celina Mizia 
8. Tomasz Mrowiec 
9. Ilona Mura 
10. Krzysztof Rduch 
11. Elżbieta Skorupa 
12. Ewa Wawrzyczny 
13. Beata Wieszołek 

Nieobecni byli Radni: Marek Kotula i Wioleta Szotek. 

Pkt. 1 i 2. Otwarcie sesji 
Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski. Na 
podstawie listy obecności radnych stwierdził, że sesja jest prawomocna.  
Poinformował również, że obrady są nagrywane i bezpośrednio transmitowane 
online.  
 
Następnie powitał gości: laureatów Nagród Gminy Mszana, zaproszonych na 
sesję, Pana Wójta Mirosława Szymanka, Z-cę Wójta Pana Błażeja Tatarczyka, 
Panią Skarbnik Małgorzatę Gąsior, Panią Sekretarz Joannę Szymańską oraz 
pracowników Urzędu Gminy, Sołtysów i Radnych. Listy obecności stanowią 
załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 
Sesja była transmitowana na żywo: 
https://www.youtube.com/watch?v=oEw_y4KxhRE. 

Pkt. 3. Przedstawienie porz ądku obrad 
Nie było wniosków o zmianę zaproponowanego porządku obrad. 
Przewodniczący odczytał porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawdzenie listy obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 
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3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji nr LI/2023 Rady Gminy Mszana z dnia 13 

kwietnia 2023 r.  
5. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury z dn.18 maja 2023 r. 
6. Wręczenie Nagród Gminy Mszana w dziedzinie kultury i sportu. 
7. Sprawozdania z prac komisji. 
8. Raport Wójta o stanie Gminy. 
9. Debata o stanie Gminy. 
10. Wotum zaufania dla Wójta Gminy. 
11. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Mszana za 2022 rok 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Mszana za 2022 rok. 
12. Absolutorium dla Wójta Gminy. 
13. Podjęcie uchwał w sprawie: 

• a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mszana na lata 2023 – 2029, 

• b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2023 rok, 

• c/ zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanie, 

• d/ przyjęcia od Powiatu Wodzisławskiego zadania publicznego 
zarządzania drogami powiatowymi położonymi w granicach 
administracyjnych Gminy Mszana w zakresie letniego utrzymania 
chodników powiatowych oraz utrzymania zieleni przydrożnej, 

• e/ uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana w 
roku 2023, 

• f/ określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności 
na terenie Gminy Mszana w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych oraz osadników z instalacji z przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych, 

• g/ zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego 
wykonywania zadania związanego z realizacją projektu 
dofinansowanego w ramach Osi Priorytetowej X Fundusze 
europejskie na transformację Działanie 10.06 Rozwój energetyki 
rozproszonej opartej o odnawialne źródła energii - projekty 
grantowe i parasolowe 

• h/ wystąpienia do Sejmu RP z petycją o podjęcie inicjatywy 
ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy z dnia 21 czerwca 
2001 r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy 
i o zmianie kodeksu cywilnego (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 725) 

• i/ powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników..  
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14. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
15. Wolne wnioski i zapytania. 
16.   Zakończenie obrad. 

Prowadzący obrady stwierdził, że punkty 1-3 zostały zrealizowane i przeszedł 
do realizacji kolejnego punktu. 

Pkt. 4. Przyj ęcie protokołu 
Do protokołu z sesji nr 51/2023 Rady Gminy Mszana z dnia 13 kwietnia 2023 r. 
nie było uwag. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z sesji nr LI/2023 Rady Gminy Mszana z dnia 13 kwietnia 

2023 r.  

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (2): Marek Kotula, Wioleta Szotek 
Protokół został przyjęty.  

Pkt. 5. Przyj ęcie protokołu 
Do protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Spraw Społecznych oraz 
Komisji Budżetu i Infrastruktury z dnia 18 maja 2023 r. nie było uwag. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury z dnia 18 maja 2023 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (2): Marek Kotula, Wioleta Szotek 
Protokół został przyjęty.  

Pkt. 6. Wr ęczenie Nagród Gminy Mszana 
Prowadzący obrady poinformował, że na posiedzenie zostali zaproszeni 
utalentowani mieszkańcy Gminy, którym za osiągnięcia w dziedzinie kultury i 
sportu zostały przyznane Nagrody Gminy Mszana.  
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Informacje o nagrodach przekazała podinsp. Aleksandra Krzyształa z Referatu 
AEI Urzędu Gminy. Nagrody za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 

artystycznej i upowszechniania kultury za 2022 r. zostały przyznane na 
podstawie uchwały nr XXXVII/255/2021 Rady Gminy z dnia 20 grudnia 2021 
roku w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu przyznawania 
Nagród Gminy Mszana za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej i 
upowszechniania kultury. Nabór wniosków o Nagrodę trwał w dniach 1-31 
stycznia 2023 roku. Nagroda ma charakter finansowy i przyznawana jest raz w 
roku. Powołana przez Wójta Gminy komisja opiniująca wnioski o przyznanie 
nagród na posiedzeniu w dniu 8 marca br. pozytywnie zaopiniowała przyznanie 
nagrody Pani Emilii Krzyształa. Wójt Gminy Mszana przyznał nagrodę 
zarządzeniem z dnia 19 maja 2023r. 
Nagrody za osiągnięte wyniki sportowe za 2022 r. zostały przyznane na 
podstawie uchwały nr XXXVII/256/2021 Rady Gminy z dnia 20 grudnia 2021 
roku w sprawie ustanowienia Nagrody Gminy Mszana za osiągnięte wyniki 
sportowe.  Nabór wniosków o Nagrodę trwał do dnia 31 stycznia 2023 roku. 
Nagroda ma charakter finansowy i przyznawana jest raz w roku, za osiągnięcia 
w sporcie indywidualnym lub zespołowym na zawodach o randze Igrzysk 
Olimpijskich, Mistrzostw Świata, Europy lub Mistrzostw Polski, powstałe w 
okresie roku kalendarzowego poprzedzającego rok, w którym składany jest 
wniosek o nagrodę. 
Powołana przez Wójta Gminy komisja opiniująca wnioski o przyznanie nagród 
na posiedzeniu w dniu 8 marca br. pozytywnie zaopiniowała przyznanie nagród 
następującym laureatom: Sebastianowi Kiermaszek, Aleksandrze Kowalskiej, 
Dawidowi Mazurek, Julii Pośpiech, Julii Sosna oraz Dawidowi Wala. Wójt Gminy 
Mszana przyznał nagrodę zarządzeniem z dnia 19 maja 2023r. 
 
Następnie kolejno zostały przedstawione sylwetki laureatów, którym zostały 
wręczone Nagrody: 

− Emilia Krzyształa, otrzymała nagrodę w związku z zajęciem III miejsca na 
Mistrzostwach Europy Show Dance, które odbyły się w dniach 30 czerwca – 
2 lipca 2022r. w Zakopanem – w tańcu, w kategorii Show Dance Grupy 
Dorosłych. Nagrodę otrzymała również za zajęcie III miejsca na 
Mistrzostwach Polski Show Dance, które odbyły się w dniach 25–30 maja 
2022r. w kategorii Show Dance Grupy Dorośli 1 Open w Raszynie. Pani 
Emilia jest mieszkanką Mszany, ma 18 lat. Od 12 lat tańczy w Zespole 
Tanecznym MIRAŻ przy Wodzisławskim Centrum Kultury w Wodzisławiu 
Śląskim. Od najmłodszych lat trenuje pięć razy w tygodniu pod okiem 
najlepszych polskich i zagranicznych trenerów. Systematycznie bierze udział 
w Mistrzostwach Polski i godnie reprezentuje nasz kraj na  Mistrzostwach 
Świata. Jest młodą trenerką i wolontariuszem w Zespole Tanecznym Miraż. 
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Od dwóch lat prowadzi zajęcia taneczne i akrobatykę dla dzieci w wieku 3-8 
lat w Zespole Miraż oraz akrobatykę dla grup dziecięcych i juniorskich w 
zespole AKROBREAK, działającym również przy WCK. Największym sukcesem 
Emilii jest dwukrotne zdobycie Wicemistrzostwa Świata Show Dance w 2014 
i 2015 roku. Swoją przyszłość wiąże z tańcem i akrobatyką. 

− Sebastian Kiermaszek,  otrzymał nagrodę za zajęcie I miejsca w XVIII 
Mistrzostwach Polski ADCC, które odbyły się w dniach 23-24 kwietnia 2022 r.  
w Warszawie – w dyscyplinie brazylijskie Jiu-Jitsu w  kategorii 
średniozaawansowanej – 83 kg. Pan Sebastian jest mieszkańcem Mszany, 
ma 24 lata, a swoją przygodę ze sportem rozpoczął w wieku 14 lat.  
Pierwszym klubem w którym trenował był OKTAGON TEAM najpierw w 
Jastrzębiu-Zdroju, potem w Wodzisławiu Śląskim. Obecnie trenuje w 
Academii Gorila w Rybniku. Od dłuższego czasu Pan Sebastian próbuje sił w 
sportach walki MMA, które łączy z brazylijskim jiu-jitsu. 

− Aleksandra Kowalska, otrzymała nagrodą w związku z  zajęciem I miejsca w 
Pływaniu Długodystansowym w Płetwach na Mistrzostwach Polski, które 
odbyły się 18 czerwca 2022 r. na Jeziorze Wdzydze na Kaszubach. Nagrodę 
otrzymała również za zajęcie III miejsca  w Pływaniu w Płetwach – 
konkurencja 100m Bifins na Zimowych Mistrzostwach Polski oraz Finale 
Klubowego Pucharu Polski, które odbyły się w dniach 26–27 listopada 2022r. 
Jastrzębiu-Zdroju. Pani Aleksandra jest mieszkanką Mszany, ma 19 lat. Swoją 
przygodę z pływaniem rozpoczęła w III klasie szkoły podstawowej, a 
pierwsze osiągnięcia sportowe zdobywała, będąc podopieczną UMKS Delfin. 
Będąc w liceum zmieniła UMKS Delfin na Klub Sportowy Nautilius w 
Jastrzębiu-Zdroju. To właśnie tu osiągnęła swoje najwyższe do tej pory 
sukcesy. Trenuje systematycznie trzy razy w tygodniu. Wysokie wyniki 
osiągane podczas zawodów przynoszą Pani Aleksandrze satysfakcję oraz 
motywacje do dalszej pracy. 

− Dawid Mazurek, otrzymał nagrodę w związku z zajęciem II miejsca w piłce 
nożnej na Mistrzostwach Polski Juniorów U-15 w sezonie 2021/2022, które 
odbyły się w czerwcu  2022 r. Dawid jest mieszkańcem Gogołowej, ma 16 lat 
i od 6 roku życia gra w piłkę nożną. Swoją karierę sportową zaczynał w 
Klubie Sportowym Płomień Połomia, gdzie trenował rok. Przez kolejne sześć 
lat był wychowankiem Fortecy Świerklany, a następnie przeniósł się do 
Górnika Zabrze, gdzie trenuje do chwili obecnej i zdobywa swoje największe, 
jak do tej pory sukcesy. Obecnie wraz z zespołem walczy o Mistrzostwo 
Polski do lat 17. Otrzymał również powołanie do Reprezentacji Polski U-16. 

− Julia Pośpiech, otrzymała nagrodę w związku z zajęciem I miejsca w 
Mistrzostwach Polski Szkółek Kolarskich w kolarstwie torowym na 
Mistrzostwach, które odbyły się w dniach 3-4 grudnia 2022 r. w Pruszkowie, 
w wyścigu punktowym dziewcząt klas VII. Julia ma 14 lat i jest mieszkanką 
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Mszany. Od 5  lat trenuje w Ludowym Klubie Kolarskim GOS Mszana FUJI 
pod okiem doświadczonych trenerów. To tu osiągnęła dotychczasowe 
sukcesy. Jak na razie swoją przyszłość wiąże ze sportem. /W imieniu Julii 
nagrodę odebrał ojciec,  Pan Paweł Pośpiech/. 

− Julia Sosna, otrzymała nagrodę za zajęcie II miejsca w piłce siatkowej w 
XXVIII Ogólnopolskiej Olimpiadzie Młodzieży w Sportach Halowych, które 
odbyły się w maju 2022 r. w Suwałkach. Julia jest mieszkanką Mszany, ma 15 
lat. Od najmłodszych lat związana ze sportem. Od kliku ostatnich lat trenuje 
siatkówkę w klubie JKS SMS Jastrzębie. Biorąc udział w SZPS otrzymała 
powołanie do kadry wojewódzkiej śląska młodziczek. Selekcja do kadry 
trwała 2 lata i ostatecznie Julia znalazła się w gronie 12 najlepszych 
zawodniczek na Śląsku w swojej kategorii wiekowej. Jej największym jak do 
tej pory osiągnięciem, było wywalczenie wraz z drużyną Wicemistrzostwa 
Polski  w Ogólnopolskiej Olimpiadzie Młodzieży w piłce siatkowej dziewcząt.  

− Dawid Wala, nagrodę otrzymał w związku z zajęciem III miejsca w XXIX 
Mistrzostwach Polski Juniorów Młodszych Taekwon-Do, które odbyły się w 
dniach 27-29 maja 2022 r. w Radzyniu Podlaskim – w konkurencji technik 
specjalnych chłopców. Nagrodę otrzymał również za zajęcie II miejsca na IX 
Mistrzostwach Polski Seniorów Starszych   i Weteranów Mazovia Master 
Cup w Ciechanowie – w konkurencji technik specjalnych oraz za zajęcie III 
miejsca w IX Mistrzostwach Polski Seniorów Starszych i Weteranów Mazovia 
Master Cup w Ciechanowie – w konkurencji walk 68 kg. Dawid ma 17 lat i 
jest mieszkańcem Połomi. Jest wielokrotnym uczestnikiem zawodów rangi 
Mistrzostw Polski, Europy i Świata. Trenuje systematycznie kilka razy w 
tygodniu. Swoją karierę sportową rozpoczął  w 2013 roku w Rybnickim 
Centrum Sportów Walki RCSW FIGHTERS, gdzie trenuje do chwili obecnej. 

Gratulacje laureatom złożyli Wójt Mirosław Szymanek i Przewodniczący Rady 
Gminy Marek Liśnikowski. Podziękowali im za promowanie swoją postawa 
i osiągnięciami Gminy Mszana oraz życzyli dalszych sukcesów wyrażając 
nadzieję, że otrzymana nagroda pomoże im w rozwijaniu ich pasji. 
Prowadzący obrady zamknął ten punkt i ogłosił 10 minut przerwy. Obrady 
kontynuowano od godz. 15.07 od punktu 7. 

Pkt. 7. Sprawozdania z prac Komisji zło żyli: 
− Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Roman Bura z kontroli w dniu 

24 kwietnia  2023 r. przeprowadzonej w Urzędzie Gminy Mszana: 

Komisja przeprowadziła kontrolę dokumentacji przetargowej i finansowej, a 
także pozyskanych dotacji na inwestycje zakończone w 2022 r.  W 2022 roku 
dokonano odbioru końcowego robót na 3 inwestycjach tj.: 1. Budowa 
oświetlenia ul. Leśnej w Gogołowej, 2. Budowa oświetlenia terenu boiska 
szkolnego w Mszanie przy ul. Sportowej, 3. Poszerzenie infrastruktury 
turystycznej poprzez rozbudowę miejsc postoju dla pojazdów turystycznych. 
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Komisja Rewizyjna nie wniosła uwag do dokumentacji i prowadzonych 
postępowań w sprawie ww. inwestycji. 

− Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Rafał Bura  z 

posiedzenia Komisji w dniu 26 kwietnia 2023 r.: 

Komisja zapoznała się z liczbą koncesji na sprzedaż napojów alkoholowych na 
terenie gminy w 2022 r. oraz wydatkowaniem środków na profilaktykę i 
rozwiązywanie problemów alkoholowych, a także z diagnozą problemów 
społecznych na terenie Gminy Mszana. Raport ten zleciła do opracowania 
Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Diagnoza powstała 
na podstawie badań przeprowadzonych wśród uczniów oraz dorosłych 
mieszkańców gminy, a także sprzedawców napojów alkoholowych. Diagnoza 
jest opracowaniem, na którym może bazować Ośrodek Pomocy Społecznej, 
tworząc strategię rozwiązywania problemów społecznych. 
Komisja zapoznała się również z informacjami ws. Nagród za osiągnięcia w 
dziedzinie twórczości artystycznej i upowszechniania kultury oraz za osiągnięte 
wyniki sportowe za 2022 r. Została przyznana 1 Nagroda za osiągnięcia w 
dziedzinie twórczości artystycznej i upowszechniania kultury oraz 6 Nagród za 
osiągnięte wyniki sportowe za 2022 rok.  
Nagrody zostaną wręczone na dzisiejszej sesji. 
Komisja analizowała również zasadność udziału Gminy w projekcie mającym na 
celu pomoc rolnikom w oddawaniu odpadów z gospodarstw rolnych. Kryteria w 
projekcie są dość trudne do spełnienia, a efekt niepewny, rolnicy wstępnie 
zainteresowani projektem zaczęli rezygnować z udziału. Tym samym dalsze 
procedowanie wniosku o dofinansowanie było niezasadne.  Komisja Spraw 
Społecznych zawnioskowała o odstąpienie przez Gminę Mszana od dalszego 
procedowania w NFOŚiGW wniosku o dofinansowanie w ramach programu 
priorytetowego nr 2.6 "Racjonalne gospodarowanie odpadami i ochrona ziemi. 
Usuwanie folii rolniczych i innych odpadów pochodzących z działalności 
rolniczej" z powodu braku zainteresowania rolników, którzy mieliby wziąć 
udział w tym projekcie. Komisja przyjęła wniosek jednogłośnie. 

− Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Roman Bura z kontroli w dniu 

16 maja  2023 r. przeprowadzonej w Urzędzie Gminy Mszana: 

Posiedzenie Komisji było poświęcone analizie sprawozdania z wykonania 
budżetu za 2022 r. wraz ze skierowaniem wniosku do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach w/s udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Mszana za 2022 r. Komisja obradowała w pełnym składzie. Wniosek i opinia 
Komisji zostaną odczytane w punkcie dotyczącym absolutorium. 

− Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Rafał Bura, z 

łączonego posiedzenia tej komisji oraz Komisji Spraw Społecznych  z  

18 maja 2023 r.: 
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Gościem posiedzenia był prof. dr hab. inż. Andrzej Szlęk, Kierownik Pracowni 
Procesów Spalania i Zgazowania Paliw Politechniki Śląskiej w Gliwicach, 
koordynator Programu LIFE, w ramach którego realizowany jest projekt „Śląskie. 
Przywracamy błękit”. Jest to największy w Europie taki projekt ochrony 
powietrza. Żeby Gmina mogła go realizować, został zatrudniony ekodoradca. 
Ekodoradca, Pani Monika Guzy-Woźnicka przedstawiła sprawozdanie ze swojej 
działalności i zakresu zadań, omówione zostały również wszystkie inne działania 
proekologiczne Gminy, w tym funkcjonowanie punktu Czyste Powietrze. 
W punkcie "Melioracja na terenie Gminy" sprawozdanie z działalności Gminnej 
Spółki Wodnej w 2022 roku przedstawił jej Przewodniczący, Pan Mirosław 
Winkler. Następnie Pan Zygmunt Migas – Przewodniczący Rejonowego Związku 
Spółek Wodnych Melioracyjnych w Wodzisławiu Śl. przedstawił plany spółki 
dotyczące robót na bieżący rok w sołectwach Połomia i Gogołowa (Mszana nie 
należy do GSW).  Omówiono również temat "Oświetlenie uliczne na terenie 
Gminy" i planowane w tym zakresie inwestycje na rok 2023 r.  
Komisje zapoznały się ze Sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok i 
sprawozdaniami finansowymi. Zaopiniowano uchwały w sprawie ich przyjęcia i 
absolutorium dla Wójta. 
W sprawach bieżących komisje opiniowały projekty uchwał na dzisiejszą sesję. 
Komisje zawnioskowały również o poparcie inicjatywy ustawodawczej wobec 
Rządu i Sejmu RP w zakresie nowelizacji ustawy o ochronie praw lokatorów, 
mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego. Z inicjatywą taką 
wystąpiła Rada Miasta Siemianowice Śląskie. 

Do sprawozdań z prac komisji nie było pytań. 

Pkt. 8. Raport Wójta o stanie Gminy 

Przechodząc do kolejnego punktu obrad Przewodniczący Rady poinformował, 
że raport o stanie Gminy obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku 
poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii oraz 
uchwał rady gminy. Raport Wójta o stanie Gminy za 2022 rok radni otrzymali w 
materiałach, został również umieszczony na stronie internetowej Gminy i w 
Biuletynie Informacji Publicznej.  
Raport stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący oddał głos Wójtowi, który przedstawił główne dane z raportu w 
formie prezentacji multimedialnej, informując o najważniejszych 
zrealizowanych w 2022 i obecnie inwestycjach, wysokości pozyskanych 
środków zewnętrznych, a także tzw. działań miękkich. Wójt zwrócił uwagę, że 
rok 2022 był bardzo trudny i niestabilny dla samorządu. Wpłynęły na to dwa 
główne czynniki: rozregulowanie rynku, rosnące ceny paliw i usług po okresie 
pandemii covid19 oraz w związku z wybuchem wojny na Ukrainie. Mimo 
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trudnych okoliczności samorząd gminny poradził sobie z realizacją zadań 
własnych i wielu zadań zleconych, na wysokości zadania stanęli także 
mieszkańcy, okazując solidarność z uciekającymi przez wojną uchodźcami z 
Ukrainy. Na zakończenie Pan Wójt podziękował radnym, kadrze zarządzającej 
Urzędu Gminy, dyrektorom i kierownikom jednostek gminnych, członkom 
organizacji społecznych, parlamentarzystom, senator Ewie Gawędzie oraz 
mieszkańcom Gminy Mszana. 

Pkt. 9. Debata o stanie Gminy 
Prowadzący obrady poinformował, że rada rozpatruje raport i przeprowadza 
nad nim debatę. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym głos w debacie 
mogą zabierać mieszkańcy gminy. Przewodniczący poinformował, iż w trybie 
określonym w art. 28 aa ust. 6 i 7 ustawy o samorządzie gminnym nie było 
zgłoszeń mieszkańców. 
Sekretarz Gminy Joanna Szymańska poinformowała, że w dniu sesji, o godz. 
12.30, wpłynął mail od mieszkańca z pytaniami do debaty. Wniosek nie spełniał 
wymagań określonych w  ustawie: nie został zachowany termin jego złożenia, 
ani nie zawierał podpisów minimum 20 mieszkańców. Nie mógł więc zostać 
dopuszczony do debaty. Natomiast Wójt nie pozostawi wniosku bez 
odpowiedzi, na wszystkie pytania mieszkańcowi zostanie udzielona odpowiedź 
na piśmie. 
Nie było pytań i uwag Radnych.   
Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt. 10. Wotum zaufania 
Prowadzący obrady poinformował, że Uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi 
wotum zaufania rada podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego 
składu rady. Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Mszana wotum zaufania za 2022 rok i zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: Wotum zaufania dla Wójta Gminy. 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (12): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, 
Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Piotr Kuczera 
NIEOBECNI (2): Marek Kotula, Wioleta Szotek 
Uchwała Nr LII/355/2023 została podjęta. 



 10 

Pkt. 11. Zatwierdzenie sprawozda ń finansowych 
Rozpoczynając kolejny punkt obrad, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, 
że sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok oraz sprawozdania 
finansowe zostały przedłożone w ustawowych terminach Radzie Gminy i 
Regionalnej Izbie Obrachunkowej.   
Sprawozdania były tematem analizy Komisji Rewizyjnej w dniu 16 maja br., były 
również omawiane na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 18 maja br.  
Opinie do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego przedstawili przewodniczący tych komisji: 

− Pan Rafał Bura - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 

− Pani Beata Wieszołek - Komisja Budżetu i Infrastruktury pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

Sprawozdania zostały również pozytywnie zaopiniowane przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową. Opinię RIO wyrażoną w uchwale Nr 4200/IV/54/2023 z dnia 19 
kwietnia 2023 r. odczytała Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury 
Beata Wieszołek. Opinia stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Nie było pytań i uwag. 
Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Mszana za 2022 rok wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Mszana za 2022 rok 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (12): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, 
Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Piotr Kuczera 
NIEOBECNI (2): Marek Kotula, Wioleta Szotek 
Uchwała Nr LII/356/2023 została podjęta. 
 

Pkt. 12. Absolutorium dla Wójta 
Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad, tj. absolutorium dla Wójta. 
Przewodniczący RG poinformował, że wpłynął do niego wniosek Komisji 
Rewizyjnej z dnia 16 maja 2023 r. o udzielenie Wójtowi Gminy Mszana 
absolutorium za 2022 rok.   
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Wniosek odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Roman Bura. 
Wniosek Komisja sformułowała na podstawie przeprowadzonego głosowania, 
w wyniku którego komisja jednogłośnie, 5 głosami „za”, opowiedziała się za 
udzieleniu absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2022. Wniosek stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 
Prowadzący obrady poinformował, że wniosek został wysłany w dniu 17 maja 
br.  w celu zaopiniowania do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach. 
RIO zaopiniowała wniosek pozytywnie. Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę 
Nr 4200/IV/93/2023 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Katowicach z dnia 19 maja 2023 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Mszana. Uchwała RIO stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie absolutorium Radni otrzymali w materiałach. 
Przewodniczący podał, że był on opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 18 maja br. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 

− Pan Rafał Bura - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 

− Pani Beata Wieszołek - Komisja Budżetu i Infrastruktury pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

 
Nie było pytań i uwag. 
Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie.  
Głosowano w sprawie: Absolutorium dla Wójta Gminy 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (12): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, 
Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Piotr Kuczera 
NIEOBECNI (2): Marek Kotula, Wioleta Szotek 
Uchwała Nr LII/357/2023 została podjęta. 

 

Po udzieleniu absolutorium Przewodniczący Rady Gminy wręczył Wójtowi 
kwiaty i złożył gratulacje. Pan Wójt podziękował za kolejny rok współpracy i 
okazanego mu zaufania. 

Pkt. 13. Podj ęcie uchwał 
Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad - podjęcia uchwał w sprawie: 

• a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Mszana na lata 2023 – 2029; 
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Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Wszystkie wprowadzane zmiany zostały omówione na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury w 
dniu 18 maja. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 

− Pan Rafał Bura - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 

− Pani Beata Wieszołek - Komisja Budżetu i Infrastruktury pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

 
Nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana 

na lata 2023 – 2029 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (2): Marek Kotula, Wioleta Szotek 
Uchwała Nr LII/358/2023 została podjęta. 
 

• b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2023 rok; 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Został on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 18 maja. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 

− Pan Rafał Bura - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 

− Pani Beata Wieszołek - Komisja Budżetu i Infrastruktury pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

 
Nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: zmiany budżetu Gminy Mszana na 2023 rok 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
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ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, 
Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek, Celina Mizia (ustnie do 
protokołu) 
NIEOBECNI (2): Marek Kotula, Wioleta Szotek 
Uchwała Nr LII/359/2023 została podjęta. 

 

• c/ zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanie; 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Został on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 18 maja. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 

− Pan Rafał Bura - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 

− Pani Beata Wieszołek - Komisja Budżetu i Infrastruktury pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

Prowadzący poinformował, że uchwała ta jest aktem prawa miejscowego, 
projekt został poddany konsultacjom społecznym z radami działalności pożytku 
publicznego lub organizacjami pozarządowymi. We wskazanym terminie nie 
wpłynęły żadne uwagi i opinie. 
 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Mszanie 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (2): Marek Kotula, Wioleta Szotek 
Uchwała Nr LII/360/2023 została podjęta. 
 

• d/ przyjęcia od Powiatu Wodzisławskiego zadania publicznego 

zarządzania drogami powiatowymi położonymi w granicach 

administracyjnych Gminy Mszana w zakresie letniego utrzymania 

chodników powiatowych oraz utrzymania zieleni przydrożnej 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Został on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 18 maja. 
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Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 

− Pan Rafał Bura - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 

− Pani Beata Wieszołek - Komisja Budżetu i Infrastruktury pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

 
Nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 

przyjęcia od Powiatu Wodzisławskiego zadania publicznego zarządzania 

drogami powiatowymi położonymi w granicach administracyjnych Gminy 

Mszana w zakresie letniego utrzymania chodników powiatowych oraz 

utrzymania zieleni przydrożnej 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (2): Marek Kotula, Wioleta Szotek 
Uchwała Nr LII/361/2023 została podjęta. 
 

• e/ uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana w roku 

2023; 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Został on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 18 maja. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 

− Pan Rafał Bura - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 

− Pani Beata Wieszołek - Komisja Budżetu i Infrastruktury pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

Prowadzący poinformował, że uchwała ta jest aktem prawa miejscowego, 
projekt został poddany konsultacjom społecznym z radami działalności pożytku 
publicznego lub organizacjami pozarządowymi. We wskazanym terminie nie 
wpłynęły żadne uwagi i opinie. 
 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
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uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana w roku 2023 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (2): Marek Kotula, Wioleta Szotek 
Uchwała Nr LII/362/2023 została podjęta. 
 

• f/ określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności na 

terenie Gminy Mszana w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych oraz osadników z instalacji z przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych; 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Został on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 18 maja. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 

− Pan Rafał Bura - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 

− Pani Beata Wieszołek - Komisja Budżetu i Infrastruktury pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

Prowadzący poinformował, że uchwała ta jest aktem prawa miejscowego, 
projekt został poddany konsultacjom społecznym z radami działalności pożytku 
publicznego lub organizacjami pozarządowymi. We wskazanym terminie nie 
wpłynęły żadne uwagi i opinie. 

Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 

określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności na terenie Gminy Mszana 

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz osadników z 

instalacji z przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
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ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (2): Marek Kotula, Wioleta Szotek 
Uchwała Nr LII/363/2023 została podjęta. 
 

• g/ zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego wykonywania 

zadania związanego z realizacją projektu dofinansowanego w ramach Osi 

Priorytetowej X Fundusze europejskie na transformację Działanie 10.06 

Rozwój energetyki rozproszonej opartej o odnawialne źródła energii - 

projekty grantowe i parasolowe; 

Projekt Radni otrzymali w materiałach. Prowadzący obrady poinformował, że 
temat został już zasygnalizowany i omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji 
Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 18 maja.  
Projekt omówiła Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Funduszy 
Zewnętrznych, Pani Dorota Rajszys. Gmina Mszana wspólnie z Gminami 
Gorzyce, Godów, Marklowice i Wodzisław Śląski zamierza złożyć wspólny 
wniosek o dofinansowanie do wymiany źródeł ciepła na takie zestawy jak: 1. 
pompa ciepła, instalacja fotowoltaiczna, magazyn energii, 2. pompa ciepła, 
instalacja fotowoltaiczna lub 3. instalacja fotowoltaiczna, magazyn energii. 
Jest to tak zwany projekt grantowy, realizowany w porozumieniu 
międzygminnym. Gmina będzie musiała zawrzeć porozumienie z pozostałymi 
gminami, będą również konieczne do pokrycia koszty przygotowania 
dokumentacji aplikacyjnej wraz z załącznikami, wstępnie zostały określone na 
poziomie 50.000 zł netto. W kosztach tych będą partycypowały wszystkie te 
gminy. 
 

Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera - czy Wodzisław, będąc liderem projektu, będzie miał 
większy udział w podziale środków, czy będzie równy podział na wszystkie 
gminy? 

• Pani D. Rajszys odpowiedziała - lider odpowiada za koordynowanie 
wszystkich działań, nie będzie miał natomiast prawa do wyższego poziomu 
dofinansowania. Poziom dofinansowania określa program – jest to 85 proc. 
kosztów kwalifikowanych netto, pozostałe 15 % to wkład własny gminy i 
mieszkańca. Na ilość wniosków wpływ będzie miało przede wszystkim 
zainteresowanie mieszkańców poszczególnych gmin udziałem w  programie. 
W związku z zamiarem przystąpienia do programu, została przeprowadzona 
wśród mieszkańców ankietyzacja, która miała na celu pokazanie wstępnego 
zainteresowania. Z terenu naszej gminy ankiet spłynęło najwięcej – ponad 
60. 
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• Głos w tym temacie zabrał Wójt – to będą bardzo kosztowne inwestycje, nie 
zwrócą się w krótkim czasie. Z tego mieszkańcy będą musieli zdawać sobie 
sprawę.  

• Na pytanie Radnej Magdaleny Herman, czy będą też dotacje do samego 
magazynu energii, Pani Kierownik D. Rajszys odpowiedziała – nie. Zgodnie z 
wymogami programu tylko na podane wyżej zestawy. 

Więcej pytań nie było. 
Prowadzący odczytał treść uchwały i zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 

zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego wykonywania zadania 

związanego z realizacją projektu dofinansowanego w ramach Osi 

Priorytetowej X Fundusze europejskie na transformację Działanie 10.06 

Rozwój energetyki rozproszonej opartej o odnawialne źródła energii - 

projekty grantowe i parasolowe  

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, 
Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek, Celina Mizia (ustnie do 
protokołu) 
NIEOBECNI (2): Marek Kotula, Wioleta Szotek 
Uchwała Nr LII/364/2023 została podjęta. 
 

• h/ wystąpienia do Sejmu RP z petycją o podjęcie inicjatywy 

ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. o 

ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie 

kodeksu cywilnego (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 725); 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Temat został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Spraw 
Społecznych oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 18 maja. Obie Komisje 
zawnioskowały o to, aby Gmina Mszana poparła inicjatywę ustawodawczą w 
zakresie nowelizacji ustawy z dnia 21 czerwca 2001 roku o ochronie lokatorów, 
mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego, polegającej na 
wyłączeniu gmin jako podmiotów odpowiedzialnych za zapewnienie lokali 
przeznaczonych na najem socjalny dla mieszkańców eksmitowanych z innych 
lokali w związku z generowaniem wysokich kosztów ponoszonych przez gminy. 
Wniosek Komisji odczytała Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury 
Pani Beata Wieszołek. Wniosek stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Do projektu nie było pytań i uwag. 
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Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 

wystąpienia do Sejmu RP z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w 

zakresie nowelizacji ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. o ochronie praw 

lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie kodeksu cywilnego (t.j. 

Dz.U. z 2023 r. poz. 725) 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (2): Marek Kotula, Wioleta Szotek 
Uchwała Nr LII/365/2023 została podjęta. 
 

• i/ powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników; 

Prowadzący obrady poinformował, że 31 grudnia 2023 r. upływa kadencja 
ławników sądowych wybranych na lata 2020 - 2023. Na podstawie art. 160 
ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów powszechnych, wyboru 
ławników na kolejną kadencję dokonuje Rada Gminy najpóźniej do końca 
października roku kalendarzowego, w którym upływa kadencja 
dotychczasowych ławników. 
Zgodnie z informacją Prezesa Sądu Okręgowego w Rybniku z dnia 17 maja 2023 
roku Rada Gminy w Mszanie na nową kadencję będzie wybierała: 
- 1 ławnika do orzekania w Sądzie Okręgowym w Rybniku. 
- 1 ławnika do orzekania w Sądzie Rejonowym w Wodzisławiu Śl. 
- 1 ławnika do orzekania w Sądzie Rejonowym w Jastrzębiu-Zdroju, w tym do 
orzekania w sprawach  z zakresu prawa pracy. 
Kandydatów na ławników zgłaszają radom gmin: prezesi właściwych sądów, 
stowarzyszenia, inne organizacje społeczne i zawodowe, zarejestrowane na 
podstawie przepisów prawa (z wyłączeniem partii politycznych) oraz co 
najmniej 50 obywateli mających czynne prawo wyborcze, zamieszkujących stale 
na terenie gminy Mszana. Termin zgłaszania przez uprawnione podmioty 
kandydatów na ławników upływa w dniu 30 czerwca 2023 r. 
Informacje, kto może być ławnikiem, jakie są wyłączenia, jak dokonać 
zgłoszenia oraz wzór zgłoszenia i oświadczeń są dostępne na stronie 
internetowej Gminy i w Biuletynie Informacji Publicznej. Rada Gminy będzie 
zasięgać informacji o kandydatach na ławników od Wojewódzkiego 
Komendanta Policji.  Rada Gminy będzie wybierać ławników spośród 
zgłoszonych kandydatów w głosowaniu tajnym. Art. 163 §2 ustawy wskazuje, iż 
przed przystąpieniem do wyborów rada gminy powołuje zespół, który 
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przedstawia na sesji Rady Gminy swoją opinię o zgłoszonych kandydatach, w 
szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów określonych w 
ustawie. 
 
Przewodniczący poinformował, że w poprzedniej procedurze wyboru ławników, 
w 2019 roku, powołano Zespół 4-osobowy i zaproponował również taką 
formułę w tym roku, chyba że będzie więcej chętnych.  
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie kandydatów na członków 
Zespołu. Do pracy w Zespole zgłoszeni zostali:  
- Radny Roman Goik – wyraził zgodę, 
- Radna Ilona Mura – wyraziła zgodę, 
- Radna Elżbieta Skorupa – wyraziła zgodę, 
- Radny Krzysztof Rduch – wyraził zgodę. 
Więcej kandydatów nie zgłoszono. Przewodniczący Rady ogłosił 5-minutową 
przerwę  
w obradach w celu ukonstytuowania się zespołu. Do Zespołu wybrano Radnych: 
Romana Goik jako Przewodniczącego, Krzysztofa Rduch jako Z-cę 
Przewodniczącego, Ilonę Mura jako Członka, Elżbietę Skorupa jako Członka. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, 
Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek, Celina Mizia (ustnie do 
protokołu) 
NIEOBECNI (2): Marek Kotula, Wioleta Szotek 
Uchwała Nr LII/366/2023 została podjęta. 
 
Prowadzący obrady poinformował o wyczerpaniu tego punktu porządku obrad i 
przeszedł do kolejnego.  

Pkt. 14. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalno ści w okresie 
międzysesyjnym 
Informacja o zarządzeniach Wójta podjętych w okresie międzysesyjnym 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Sprawozdanie Wójta Gminy z odbytych spotkań w okresie 14.04. - 5.06.2023 
roku stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera – czego dotyczyło spotkanie z Prezesem JZWiK, 
panem Pilarskim? 

• Wójt odpowiedział, że prezes przyszedł z zaproszeniem na walne 
zgromadzenie akcjonariuszy JZWiK, omawiano także kwestię aktualnych 
stawek za dostarczanie wody.  

Więcej pytań nie było. Prowadzący obrady zamknął ten punkt i przeszedł do 
kolejnego.  

Pkt. 15. Wolne wnioski i zapytania 
W tym punkcie Prowadzący obrady poinformował o korespondencji, która 
wpłynęła do Rady Gminy od ostatniej sesji: 

− 26 kwietnia wpłynęło z Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanie 
sprawozdanie z działalności Ośrodka oraz Ocena zasobów pomocy 
społecznej. Materiały te będą analizowane na posiedzeniu Komisji 
Spraw Społecznych. 

− Wpłynęły życzenia z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego od posła na 
Sejm RP Pana Krzysztofa Gadowskiego oraz posła Grzegorza Matusiaka. 

− Wpłynęła Uchwała Rady Miejskiej w Czerwionce-Leszczynach z dn. 28 
kwietnia 2023 r. w sprawie przyjęcia apelu o poparcie działań 
mieszkańców Palowic i Szczejkowic, sprzeciwiających się budowie trasy 
Kolei Dużych Prędkości – linii kolejowej 170 Katowice – granica państwa 
– Ostrawa, przez te miejscowości. Przewodniczący podał, że apel ten był 
omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji 18 maja br. Przypomnę, że 
Gmina Mszana protestuje przeciwko przebiegowi CPK przez swój teren. 
Protest ten rada wyraziła w uchwale z listopada 2020 roku wobec 
planowanego przebiegu CPK oraz w 2022 roku w stanowisku Komisji 
Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury. Stanowisko 
zostało przekazane do ministra Marcina Horały, pełnomocnika do spraw 
budowy Centralnego Portu Komunikacyjnego. 

− Wpłynęła informacyjnie Uchwała Rady Miasta Rybnika z dnia 27 
kwietnia 2023 r. w sprawie wystąpienia z apelem do 
Międzynarodowego Komitetu Olimpijskiego w sprawie zapobiegania 
udziałowi rosyjskich i białoruskich sportowców w igrzyskach olimpijskich 
oraz zawodach rangi międzynarodowej. 

− Wpłynęło pismo Gminy Siemianowice Śląskie z prośbą o poparcie 
inicjatywy ustawodawczej wobec Rządu i Sejmu RP w zakresie 
nowelizacji ustawy o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie 
gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego. Przewodniczący podał, że temat 
ten również został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji 18 maja 
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br. i został przygotowany projekt uchwały, procedowany na dzisiejszej 
sesji. 

− Wpłynęły kolejne uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Gminy 
Mszana dotyczącego sytuacji na rynku gazu, chodzi o zniesienie 
kryterium dochodowego przy ubieganiu się o zwrot podatku VAT za gaz. 
Uchwały takie wpłynęły z Rady Miejskiej w Radlinie z dnia 25 kwietnia 
oraz  9 maja wpłynęła uchwała podobnej treści z Rady Gminy Lubomia. 
Natomiast 15 maja wpłynęła odpowiedź z Ministerstwa Klimatu i 
Środowiska na skierowany przez Radę Gminy Mszana  do Prezesa Rady 
Ministrów apel w sprawie zniesienia kryterium dochodowego przy 
przyznawaniu dodatku gazowego. Przewodniczący odczytał pismo. 

− Wpłynęło pismo ze stowarzyszenia Kominki Polskie z zaproszeniem do 
wsparcia inicjatywy ustawodawczej w obronie polskich lasów. 
Przewodniczący zaproponował, aby skierować je do analizy na 
posiedzenie komisji. Nikt nie wyraził sprzeciwu. 

 
Dalej głos w tym punkcie zabierali: 

• Radna Magdalena Herman poruszyła temat czyszczenia rowów wzdłuż ul. 
Wolności przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. Podziękowała za wykonane 
prace na odcinku od  skrzyżowania w stronę Świerklan. Również mieszkańcy 
odcinka na Dolanku zgłaszają, że rowy również są niedrożne, nie odbierają 
wody w czasie dużych opadów. Poprosiła również o interwencję w sprawie 
wykoszenia poboczy, trawa sięga prawie 1 metra wysokości. 

• W odpowiedzi Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk powiedział, że w sprawie 
wykaszania urząd już interweniował  - firma zajmująca się wykaszaniem 
obiecała, że postara się wykosić do Bożego Ciała lub zaraz po. Co do rowów 
wzdłuż ul. Wolności – po interwencjach w ZDW zrealizowano duży zakres na 
odcinku od ul. Szkolnej do granicy ze Świerklanami, o co od dawna 
mieszkańcy zabiegali, zwłaszcza po ubiegłorocznej ulewie, która naniosła 
dużo mułu, rowy praktycznie zniknęły. Teraz zostało to wreszcie wykonane 
Natomiast co do odcinka na Dolanku – również spływają zgłoszenia od 
mieszkańców, a także od użytkowników ogródków działkowych, jednak ten 
rów będzie przebudowywany wraz z budową chodnika po stronie działek, 
dlatego na chwilę obecną ZDW nie chce tam wykonywać prac, stojąc na 
stanowisku, że nie ma sensu podwójnie ponosić kosztów. 

• Radny Roman Goik interweniował w sprawie parkingu w Połomi przy 
kościele – są tam trzy spore dziury, starsi mieszkańcy mogą tam skręcić nogę. 

• Z-ca odpowiedział, że parking w całości jest własnością kościoła.  

• Radny Piotr Kuczera poprosił, aby wysłać pismo do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich o sfrezowanie kolein na ul. Wolności na odcinku od Szybu VI 
do ronda. 
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• Z-ca Wójta odpowiedział, że już w marcu zostało złożone pismo m.in. w tym 
temacie – o naprawę dziur i sfrezowanie nawierzchni zwłaszcza w okolicach 
Olmetu. ZDW podnosił kwestie planowanej budowy chodnika wskazując, że 
przy tej inwestycji wykona potrzebne naprawy.   

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery o termin wykonania naprawy schodów 
przy „starej szkole”, które są w opłakanym stanie, Pan Z-ca Wójta 
odpowiedział, że Gmina złożyła wniosek do rządowego programu Zabytek+, 
z którego ubiega się o środki na remonty „starej szkoły” oraz zabytkowej 
plebanii. Rozstrzygniecie konkursu ma nastąpić prawdopodobnie do końca II 
kwartału. 

• Na pytanie Radnego P. Kuczery, czy są już wykonywane prace na basenie w 
Połomi związane z montowaniem dodatkowej wentylacji na poddaszu, 
odpowiedzi udzielił Pan Marek Małek, insp. ds. inwestycji w UG Mszana – 
firma trochę opóźnia wykonanie, w ciągu 2 tygodni ma zostać wykonana, w 
podobnej formie, jak pierwsza, zgodnie z dokumentacją projektową, 
opracowaną przez projektantów basenu. 

• Dalej Radny P. Kuczera zadał pytanie o konstrukcję umowy z prywatnym 
przedsiębiorcą na użytkowanie parkingu obok urzędu gminy. Na jaki okres 
czasu jest zawarta? 

• Z-ca Wójta odpowiedział, że umowa obejmuje trzy strefy. Grunt pod 
dwukierunkową drogę dojazdową do urzędu jest wzięty w użytkowanie 
wieczyste. Część parkingu poniżej schodów jest wzięta w użyczenie na 19 lat, 
a dodatkowy parking z tyłu za sklepem - na 11 lat. Górny parking przy 
samym sklepie wykona sam właściciel.  

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery o postęp prac przy rewitalizacji centrum 
Gogołowej, Pan Z-ca odpowiedział, że firma położyła folię kubełkową na 
fundamenty budynku, trwa przygotowanie do obsypania fundamentów, 
zamontowano instalację odgromową. Gmina zamówiła monitoring, by mieć 
stałą kontrolę nad obiektem. Kolejnym etapem będzie prawdopodobnie 
rozwiązanie umowy z obecną firmą, przygotowuje już ona inwentaryzację 
wykonanych prac. Inwentaryzacja będzie konieczna do ogłoszenia przetargu 
na dokończenie prac. 

• Radna Elżbieta Skorupa zapytała o szerokość koszenia poboczy przy ul. 
Centalnej. Wykonane prace nie są dokładne, został skoszony dość wąski pas.  

• Z-ca Wójta odpowiedział, że utrzymanie poboczy przy drogach powiatowych 
gmina przejęła niechętnie, ponieważ powiat nie podniósł stawki. Uznano 
jednak, że i tak będzie to wykonane lepiej niż gdyby zostało zlecone przez 
służby powiatowe. Środków finansowych na to zadanie nie jest dużo, 
koszenie jest na szerokości metra od skrajni drogi. W newralgicznych 
miejscach dokaszają gminne brygady, ale ich możliwości są ograniczone. 
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• Na pytanie Radnej E. Skorupa o zasady renowacji krzyży przydrożnych przez 
mieszkańców i czy są jakieś dofinansowania, Z-ca Wójta odpowiedział, że 
wszystko zależy od tego, na czyjej działce taki obiekt stoi. Jeśli krzyż stoi na 
prywatnej działce, należy sprawdzić, czy nie jest wpisany do Gminnej 
Ewidencji Zabytków – wtedy konieczne jest uzgodnienie remontu z 
konserwatorem. Co do możliwości pozyskania środków zewnętrznych – w 
przypadku prywatnych osób jest to trudne. Raczej te małe krzyże 
mieszkańcy naprawiają na swój koszt.  

• Na pytanie Radnej Ewy Wawrzyczny, czy budowany przy ul. Górniczej w 
Mszanie PSZOK zostanie oddany w terminie, Z-ca Wójta odpowiedział, że nie 
będzie opóźnień, termin oddania upływa w sierpniu. Budowa jest na 
ukończeniu, trwa oczekiwanie na przyłączenie elektryczne, będzie również 
realizowany zakup wyposażenia.   

Więcej głosów w tym punkcie nie było.  

Pkt. 16. Zako ńczenie obrad   
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski 
zamknął obrady LII sesji Rady Gminy Mszana.       
 
Przewodniczący Rady Gminy 

/-/  

Marek Liśnikowski 

 

Protokołowała                                                 

/-/  

Mirosława Książek-Rduch 
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